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RADA  ÚOCHB  
Zápis ze 46. schůze ÚOCHB AV ČR, v. v. i. 

Datum:  31. ledna 2012 

Přítomni:  Mgr. Lubomír Rulíšek, CSc., Prof. Ing. Jitka Moravcová, CSc., RNDr. Hana Sychrová, 
DrSc., Dr. Ullrich Jahn, RNDr. Jiří Jiráček, CSc., Ing. Iva Pichová, CSc., Ing. Radek Pohl, Ph.D., Ing. 
Zlatko Janeba, CSc. 

Omluveni: Doc. RNDr. Tomáš Obšil, Ph.D. 

Hosté: Mgr. Tomáš Kraus, PhD. 

Program: 

 
1. Schválení programu a zápisu z minulého zasedání RP dne 12.1.2012 
2. Předání agendy minulé RP (dr. Kraus) 
3. Kontrola stavu procesu volby ředitele ÚOCHB, volba předsedy výběrové komise 
4. Vymezení specifických okruhů činnosti jednotlivých členů RP a nástin představ o jejich 

aktivitách v daných oblastech 
5. Bezpečnost práce na ÚOCHB 
6. Různé 

Zápis: 

Ad 1)  Aklamací byl jednomyslně schválen zápis ze zasedání dne 12. 1. 2012 a program jednání.  

Ad 2)  Místopředseda minulé Rady Dr. Kraus v souvislosti s předáváním agendy minulé RP shrnul 
témata, jejichž řešení přesáhlo do působnosti současné Rady. Nedořešené otázky se týkají 
následujících okruhů: 

a) Servisní a vědecko-servisní týmy. Dosud chybí kriteria nároku na existenci stávajících či 
nároku na vytváření či rušení servisních či vědecko-servisních týmů a pravidla pro jejich 
financování a hodnocení. Nedořešenou zůstává také otázka účtování servisních prací 
vědeckým týmům. 

b) Pro financování standardního vybavení laboratoří a nákup drahých přístrojů z ústavních 
prostředků chybí definice standardního vybavení a pravidla pro nákup; v této souvislosti by si 
zasloužila pozornost i aktualizace seznamu ústavních přístrojů na webu ústavu 

c) Nedořešené zůstávají některé otázky týkající se bezpečnosti práce na ústavu 

d) Nedořešené je zajištění průběžného informování o pokrocích v práci na rekonstrukci a 
dostavbě areálu ÚOCHB 

Po vyslechnutí prezentace a následné diskusi Rada dospěla k následujícímu usnesení: 

Usnesení:  

a) Komplexní řešení otázky servisních a vědecko-servisních týmů vyžaduje úzkou spolupráci 
vedení a RP. Ze strany RP připraví Dr. Pohl spolu s Dr. Janebou (viz bod 4) k projednání 
podklady pro definování, zřizování, zániku, hodnocení a financování servisních a vědecko-
servisních týmů, vč.alternativních návrhů možností vnitřního účtování servisních prací. Rada 
žádá vedení ústavu, aby jí bylo umožněno aktivně se účastnit procesu vzniku a zániku 
vědecko-servisních a servisních skupin, včetně dopadu těchto rozhodnutí na rozpočet 
ústavu, který Rada schvaluje a za který spoluzodpovídá. Rada se domnívá, že by nové 
vědecko-servisní a servisní skupiny měly vznikat se souhlasem Rady. Dále si Rada rovněž 
přeje být předem informována i o dalších významných rozhodnutích týkajících se rozpočtu 
ÚOCHB. 

b) Na jednání k tomuto bodu bude na příští zasedání RP pozvána Metodická rada ÚOCHB, která 
se již dříve k těmto záležitostem vyjadřovala, dosud se však nepodařilo dosáhnout 



 jednoznačného stanoviska. Rovněž bude na příští zasedání pozván Dr. David Šaman, a bude 
projednána otázka velké investice týkající se nového přístroje NMR. 

c) Rada konstatuje, že v otázkách BOZP dochází k postupnému zlepšování situace a velice 
kladně hodnotí i aktivity dr. Schrödera ve funkci poradce ředitele pro otázky bezpečnosti 
práce. Některé záležitosti je však stále třeba aktualizovat a případně i zjednodušit (např. 36 
stránek bezpečnostních předpisů na ústavním webu), velmi žádoucí by byla stručnější verze 
manuálu. S ohledem na velkou důležitost BOZP a rozsáhlý rozměr problematiky, bude tento 
bod řešen podrobněji na některém z dalších zasedání RP. 

d) Rada žádá vedení (ing. Špičku) o poskytnutí detailnějších informací o průběhu rekonstrukce a 
dostavby areálu vč. průběhu a výsledku tendru a to nejen formou obrazové prezentace, ale i 
vypracováním stručného písemného materiálu, který by měl být k dispozici (kromě Rady) i 
vedoucím skupin. Tento materiál by měl též zahrnovat (v písemné podobě) seznam všech 
zásadnějších problémů, které se vyskytli při rekonstrukci budovy C a jejím uvádění do 
provozu, a přehled přijatých opatření k tomu, aby se tyto problémy neopakovaly při výstavbě 
nové budovy B a rekonstrukci budovy A. 

 

 Ad 3) V souvislosti s přípravou voleb ředitele Rada: 

a) Schvaluje zveřejnění inzerce o vyhlášení výběrového řízení na funkci ředitele ve vybraných 
národních (Bulletin AV ČR, Hospodářské noviny, Lidové noviny, Mladá fronta Dnes) i 
zahraničních (Chemical and Engineering News, Nature, Angewandte Chemie) periodikách a 
portálech „EURAXESS Jobs Portal“ a „EMBO Life Sciences Mobility Portal“. 

b) Schvaluje složení výběrové komise pro volbu ředitele ÚOCHB, jmenovitě: 

 
Členové Rady ÚOCHB: 
Jahn Ullrich, Dr., předseda      ÚOCHB    
Jiráček Jiří, RNDr., CSc.                 ÚOCHB 
Moravcová Jitka, Prof., Ing., CSc. VŠCHT Praha (spadá i do kategorie „mimo AV ČR“) 
Pichová Iva, Ing., CSc. ÚOCHB 
Rulíšek Lubomír, Mgr., CSc. ÚOCHB 
Z AV ČR: 
Mareček Vladimír, Prof., Ing., DrSc. Akademická rada AV ČR 
Forejt Jiří, Prof., MUDr., DrSc. Vědecká rada AV ČR 
Hof Martin, Prof., RNDr., DrSc. ÚFCH AV ČR 
Konvalinka Jan, Doc., RNDr., CSc. ÚOCHB AV ČR 
Mimo AV ČR: 
Ruml Tomáš, Prof., Ing., CSc. VŠCHT Praha 
Šebek Pavel, Ing., CSc. Sanofi-Zentiva 
Štěpnička Petr, Doc., RNDr., Ph.D. PřF UK Praha 
 
Výběrová komise by se měla sejít ještě před uzávěrkou přihlášek (tj. do 16. března 2012), aby 
vypracovala okruh otázek a témat, se kterými budou uchazeči o post ředitele s předstihem seznámeni, 
a jejichž zodpovězení by měl být jeden z důležitých bodů pohovorů s kandidáty. Okruh témat se začne 
formovat „per rollam“. 
 
Ad 4)  Rada pokládá za užitečné pověřit každého z interních členů péčí o specifickou oblast činností 
na ústavu. Pověření členové (garanti, zpravodajové)  budou podrobněji sledovat vybranou oblast a 
navrhovat Radě možná zlepšení.  
Rada schvaluje následující garanty pro vybrané okruhy činností: 
Jahn –  práce se studenty a zahraničními pracovníky, podpora a pomoc při zajišťování studentských 
akcí (např. konferencí či seminářů) 
Pohl, Janeba - problematika servisních a vědecko-servisních týmů, návrh definice rozdílu mezi 
oběma typy týmů (viz usnesení v bodě Ad 2a) 
Jiráček- širší komunikace se zaměstnanci (bude ověřena možnost sledování podnětů zaměstnanců 
formou zřízení jednoduchého web okna s cílem usnadnit  přenos podnětů v systému zaměstnanci - 
RP ) 
Pichová, Rulíšek – problematika hodnocení vědeckých týmů, ekonomické otázky 
 



Všichni interní členové Rady se těchto rolí ochotně ujali a nastínili svoje představy o svých aktivitách 
v daných oblastech. 
 
Ad 5)  Viz usnesení v bodě Ad 2c 
 
Příští zasedání Rady se koná v úterý, 28.2.2012 v 15:00 hod, nebude-li z důvodů avizované 
absence externího člena Rady dohodnut termín jiný (ve stejném týdnu). 
 

s tímto předběžným programem: 

1/ Rekonstrukce ÚOCHB, hostem Ing. Špička a Metodická rada 

2/ Nové NMR přístroje – hostem David Šaman a Metodická rada 

3/ Příprava evaluací 

4/ Výběr ředitele – kontrola průběhu 

5/ Praktické problémy vzniklé zrušením poloprovozu 

 

 

Zapsal: B. Koutek 

 

Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 


